
MØDE I SKOLEBESTYRELSEN VED Hvidebækskolen
d. 23.10.18 kl. 18.00-20.00

Medlemmer: Ulla Karlshøj, Line Christiansen, Henning Buerup Jørgensen, Kitt Stenberg, Dorthe Nyvang
Smitshuysen, Ditte Andersen, Rikke Larsen, Christian Bechsgård

Medarb. repr: Rikke Krøyer, Anita Rathje,

Skoleledelsen: Bjørn Mortensen, Line Mie Hjorth Christensen/Anette Aggergaard

Elev repræsentanter: Formand: Alberte Sander Jensen Næstformand: Daniel Shatz
Fraværende: Trine H., Rikke Krøyer (Bernadette Jedig deltager som suppleant)

Elevråd:
Orientering og debat om ERs punkter:
- Elevrådet var ikke repræsenteret.
Bjørn orienterede på vegne af elevrådet, at mellemtrinet har givet udtryk for, at de ønsker at nedsætte en
oprydnings/skraldepatrulje på skolen.
- Det store elevråd har haft kigget på klassemøblement, da der er et ønske om udskiftning af borde og
stole.

Beslutningspunkter: 18.00 – 18.10

Godkendelse af referat fra sidste møde:
- Referat godkendt uden bemærkninger.

Debatpunkter 18.10 – 19.30

Projekt "Folkeskolen uden fravær"

Bjørn orienterede om projektet. Public Intelligens (konsulent firma) har været på skolen og lave in-
terviews af personaler, elever og forældre. Tilslutningen fra forældredelen var sparsom. Ud over in-
terviews har der været workshop for hele personalegruppen. Der vil i løbet af de kommende par uger
være yderligere workshops og interviews blandt med AMR og TR. Når alle data er samlet, vil der
blive aftalt enkelte nye initiativer. Initiativerne skal være med til at mindske skolens fravær. Initiati-
ver der ikke afhjælper fraværsproblematikken afkastes og nye sættes i stedet.
SKB repræsentanter spørger til personalefravær, samt registrering af elevfravær. Bjørn orienterede
kort om Kalundborg kommunes sygefraværspolitik, samt om Hvidebækskolens måde at registrere
elevfravær på.

Debat og orientering vedrørende Inklusionscenter elever i SFO.:

o Normering: Der er 5-8 elever fra inklusionscenteret i sfo hver dag. Der er ikke en selvstændig nor-
mering til inklusionscentres elever tilknyttet SFO. SKB giver udtryk for, at der bør være en fast
normering. På Hvidebækskolen er der afsat én AKT ressource fra kl.14.00-16.00 hver dag. Ressour-
cen fjernes fra den almene skoledel til sfo, hvilket opleves som problematisk, da behovet for ressour-
cen i skoletiden fortsat er der.
Sfo´en benytter klasselokalerne som "pausesteder", for elever der har brug for ro.
SKB repræsentant ønsker samme ressource tildeling til sfo regi. Ønsket kan tages med i kommende
hørring. SKB ønsker et bredere billede og en konkretisering af Hvidebækskolens sfo generelle behov
inden næste hørring.



o Tilsyn: Drøftelse af ansvar og tilsyn af elever, der forlader skolen. Tilsynsbekendtgørelsen fore-
skriver, at skolen har tilsynet med en elev, der forlader skolen i skoletiden. På Hvidebækskolen
er der lavet en køreplan for, hvad der skal ske, hvis en elev forlader skolen. Bjørn orienterede
derom.

o De afholdte møder vedrørende stærke børnefælleskaber:
Hovedpointerne var ressource tildeling, størrelse og antal af centre, specialiseringsgrad, nærhedsprincip og
fleksibilitet.

Punkter fra Årshjul.
- Status vedrørende klassedannelser og størrelser på disse.
Bjørn orienterede om nuværende klassestørrelser, udsving på enkelte klassetrin, samt økonomiske
principper. Vedr. ressourcestyrringsmodel har kommunalbestyrelsen besluttet at skolerne fremadret-
tet vil få ressourcetildeling ud fra elevgrundlag (antal).

- Kvalitetsrapport - bilag medsendt, det hedder nu målaftale.
Bjørn fremviste og gennemgik ny skabelon for skolens målstyrring. Målstyringen tager udgangs-
punkt i 3 parameter udstukket af BLU.  Hvidebækskolen udfærdiger målaftale inden for de kom-
mende uger. Til foråret vil ledelse og medarbejdere drøfte, hvordan initiativerne skal udmøntes.
Obs: punktet kommer på igen til næste møde under orienteringspunkt.

Revideret forslag til en forældretilfredshedsundersøgelse. Bilag medsendt
Justeringer:
Tilføjelse med flueben ved indskoling, mellemtrin og udskoling fremfor klasse.
Indsættelse af to kommentarbokse til slut til henholdsvis ønsker til SKB og yderligere bemærknin-
ger.
Slet pkt. 38.
Nyt punkt vedr. trådløst netværk er fremsendt af SKB repræsentant. SKB besluttede ikke at medtage
punktet.
Så snart skemaet er revideret og godkendt, sendes det ud på intra. Ledelsen tjekker op på om man
som forældre for en henvendelse pr barn.

19.30 - 20.00
Orienteringspunkter:

Budget og regnskab. Bilag udleveres på mødet.
Budget sendt rundt. Der er ingen kommentarer.

Projekt stor skolegård - kort orientering
Projektet er startet op - dog forsinket. Det forventes at stå klart i uge 44. Hvidebækskolen afholder en
særlig indvielse for skolens elever, hvor der blandt andet bliver uddelt pølsehorn fra SuperBrugsen,
balloner fra Nordea, frugt fra Tissø frugtplantage og kakao fra skolen..

Kommende punkter til skolebestyrelsesmøder:
Princip: SFO
Forretningsorden
Værdiregelsæt
Mødeevaluering?
Målaftale 26/11 under orientering.



Orientering fra:
Pædagogisk Råd v/Anita Rathje:
Elevråd:
SFO:
Ledelsen:
Skolebestyrelsen: Dialogmøde med det politiske udvalg er aflyst.

Kommende skolebestyrelsesmøder:    26.11  15.01   27.02   02.04   06.05   11.06  og Dimission
27.06


